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PROTOKÓŁ nr XLVII/23 

Sesji Rady Gminy Topólka 

z dnia 27 stycznia 2023 r. 

 

 

Ad-1. O godzinie 1000  Przewodniczący Rady Gminy Topólka - Stanisław Borkowski, 

oświadczył, otwieram XLVII, w VIII kadencji, Sesję Rady Gminy. Powitał przybyłych na 

Sesję: radnych, Wójta Gminy - Konrada Lewandowskiego, Sekretarz Gminy – Joannę 

Kosińską, Magdalenę Szcześniak p.o Kierownika GOPS, Marcina Hernackiego - Kierownika 

Centrum Usług Wspólnych, pracowników Urzędu Gminy Ewelinę Waszak oraz Wojciecha 

Wąsikowskiego,. 

Przewodniczący stwierdził, że jest wymagane quorum do podejmowania uchwał. Lista 

obecności radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu, nieobecna radna Anna 

Migdalska i radny Andrzej Waszak.  

 Na protokolanta Sesji zaproponował Ewelinę Waszak, innych propozycji nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady oznajmił, że dzisiejszą Sesję protokołować będzie Ewelina Waszak. 

 

Przystąpiono do realizacji porządku obrad. 

Ad-1. Przyjęcie porządku obrad. 

 

 Przewodniczący Rady poinformował, że radni w materiałach na Sesję otrzymali 

proponowany porządek obrad.  

Propozycję zmiany zgłosił radny Piotr Kruszyna, który prosił o poszerzenie porządku obrad 

w pkt 4 o ppkt 7 - uchwałę w sprawie bezzasadności skargi na działalność Wójta Gminy 

Topólka. Swoją prośbę uzasadnił wpływem skargi na działalność Wójta Gminy Topólka. 

Komisja skarg, wniosków i petycji podczas posiedzeń analizowała treść skargi oraz 

wyjaśnienia wójta i pracownika merytorycznego i podjęła decyzję, że skarga nie jest zasadna 

wobec powyższego należy podjąć stosowną uchwałę. 

Propozycję zmiany zgłosił również Wójt Gminy, który prosił o wycofanie z porządku obrad 

pkt 4 ppkt 4 dotyczący uchwały zmieniającej uchwałę Nr XLVI/286/22 Rady Gminy Topólka 

z dnia 28 grudnia 2022 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Topólka i zastąpienie jej uchwałą w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Topólka oraz poszerzenie porządku obrad o uchwałę 

w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 

uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

i wprowadzenie jako pkt 4 ppkt 8. Wójt uzasadnił, że są zastrzeżenia do zapisów, które znalazły 

się w poprzednich uchwałach w zakresie nazewnictwa odpadów wobec czego podjęcie uchwał 

z naniesieniem zmian spowoduje, że w obrocie prawnym znajdą się prawidłowe zapisy. 
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Przystąpiono do głosowania nad proponowanymi zmianami do porządku obrad. W pierwszej 

kolejności poddano głosowaniu wniosek radnego Piotra Kruszyny. Radni w głosowaniu 

propozycję zmiany przejęli. 

Następnie pod głosowanie poddano wniosek Wójta Gminy. Radni w głosowaniu propozycję 

zmiany przyjęli. 

Porządek obrad wraz z proponowanymi zmianami został przyjęty. 

       

Ad-2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji.  

Uwag nie zgłoszono. Protokół z XLVI Sesji Rady Gminy Topólka został przyjęty. 

 

Ad-3. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał podjętych przez Radę Gminy oraz informacja 

o działalności w okresie między sesjami. 

Wójt przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy i informację 

z działalności w okresie między sesjami -  załącznik do niniejszego protokołu. 

W dyskusji nad sprawozdaniem nikt nie zabrał głosu.   

 

Ad-4. Podjęcie uchwał.  

1) zmieniająca uchwałę Nr XLVI/279/22 Rady Gminy Topólka z 28 grudnia 2022 r. w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Topólka na lata 2023-2026. 

Skarbnik Gminy – Katarzyna Modrzejewska przedstawiła projekt uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami:  „za” – 13 

radnych, „przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę Nr 

XLVI/279/22 Rady Gminy Topólka z 28 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Topólka na lata 2023-2026. 

Uchwała Nr XLVII/287/23 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad-4. Podjęcie uchwał  

2) zmieniająca uchwałę Nr XLVI/280/22 Rady Gminy Topólka z dnia 28 grudnia 2022 r. 

w sprawie uchwalenia budżetu na 2023 rok. 

Skarbnik Gminy – Katarzyna Modrzejewska przedstawiła projekt uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami:  „za” – 10 

radnych, „przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – 3 radnych, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę Nr 

XLVI/280/22 Rady Gminy Topólka z dnia 28 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

na 2023 rok. 

Uchwała Nr XLVII/288/23 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad-4. Podjęcie uchwał  

3) w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za 

usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych. 

Wójt Gminy – Konrad Lewandowski przedstawił projekt uchwały. 

Z pytaniem zwrócił się radny Piotr Kruszyna do obecnego na sesji przedsiębiorcy zajmującego 

się odbiorem nieczystości ciekłych. Prosił o odniesienie się do zaproponowanych w uchwale 

stawek. W odpowiedzi przedsiębiorca Jarosław Matusiak wskazał, że zaproponowane stawki 

nie są zawyżone gdyż w chwili obecnej koszty transportu są wyższe, ponadto Gmina Topólka 

nie posiada oczyszczalni ścieków wobec czego trzeba je odwozić do innych gmin co wiąże się 

z dodatkowymi kosztami – transportu i opłat.  

Radny Piotr Kruszyna zapytał czy te stawki są do zaakceptowania? Przedsiębiorca 

odpowiedział, że tak. 

Wójt wskazał, że podczas ustalania propozycji stawek brano pod uwagę po konsultacji 

z przedsiębiorcami koszty jakie należy ponieść w związku z odbiorem nieczystości ciekłych od 

mieszkańców jak również obciążenia dla mieszkańców. Dwukrotnie wnioskowano o środki na 

budowę oczyszczalni ścieków i nadal o te środki gmina będzie się ubiegała aby taka 

oczyszczalnia powstała na terenie naszej gminy.  

Radny Andrzej Dykon zwrócił się z pytaniem czy w sąsiednich gminach wzrosły opłaty z tytułu 

odbioru nieczystości ciekłych. W odpowiedzi Pan Matusiak poinformował, że jest to początek 

roku jednak otrzymał informację, że te stawki mają wzrosnąć. 

Radny Marek Linert prosił o wyjaśnienie czy z innej gminy przedsiębiorcy mogą na terenie 

naszej gminy świadczyć takie usługi. W odpowiedzi wójt poinformował, że jest to działalność, 

która wymaga zgody wójta. Wójt wskazał, że na terenie naszej gminy jest trzech 

przedsiębiorców, którzy takie usługi świadczą. Z terenu innej gminy nie zwrócił się 

przedsiębiorca z wnioskiem o zgodę na świadczenie takiej działalności na terenie naszej gminy. 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami:  „za” – 13 

radnych, „przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę w sprawie określenia 

górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie 

opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych. 

Uchwała Nr XLVII/289/23 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad-4. Podjęcie uchwał  

4) w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Topólka 

Wójt Gminy – Konrad Lewandowski przedstawił projekt uchwały. 

 Wójt podczas odczytywania projektu zaproponował w §8 ust.1 pkt 1 zmianę nazewnictwa 

„odpady ulegające biodegradacji” na „bioodpady”.  
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Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami:  „za” – 13 

radnych, „przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu na 2023 rok. 

Uchwała Nr XLVII/290/23 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy. 

Wznowienie obrad po przerwie. 

 

Ad-4. Podjęcie uchwał  

5) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z pomocy 

społecznej przez osoby objęte rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-

2023. 

p.o. Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Magdalena Szcześniak przedstawiła 

projekt uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami: „za” – 13 radnych, 

„przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę w sprawie podwyższenia 

kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej przez osoby 

objęte rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

Uchwała Nr XLVII/291/23 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad-4. Podjęcie uchwał  

6) w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu będącej podstawą do zwrotu 

rodzicom i opiekunom prawnym kosztów dowozu dzieci, uczniów niepełnosprawnych do 

placówek oświatowych. 

Kierownik CUW – Marcin Hernacki przedstawił projekt uchwały. 

Wójt celem uzupełnienia projektu uchwały wskazał, że w czasie przerwy padło pytanie 

odnośnie samochodów hybrydowych i elektrycznych, obecnie w Ministerstwie Infrastruktury 

trwają prace nad poszerzeniem rozporządzenia w przedmiotowej sprawie o pojazdy z napędem 

hybrydowym i elektrycznym. Na chwilę obecną nie ma zgłoszeń od rodziców, że takim 

samochodem będą się poruszać. W przypadku zmian rozporządzenia uchwała również zostanie 

uaktualniona. 

Przewodniczący Rady wnioskował o dodanie zaimka „za” w przed ostatnim zdaniu 

uzasadnienia uchwały i po wprowadzeniu zdanie brzmi następująco:” Stawki za 1 kilometr 

przebiegu pojazdu będącej podstawą do zwrotu rodzicom i opiekunom prawnym kosztów 
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dowozu dzieci, uczniów niepełnosprawnych do placówek oświatowych nie mogą być niższe 

niż określone w rozporządzeniu”.  

Pytań i więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami: „za” – 13 radnych, 

„przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę w sprawie określenia stawki 

za 1 kilometr przebiegu pojazdu będącej podstawą do zwrotu rodzicom i opiekunom prawnym 

kosztów dowozu dzieci, uczniów niepełnosprawnych do placówek oświatowych Uchwała Nr 

XLVII/292/23 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad-4. Podjęcie uchwał  

7) w sprawie bezzasadności skargi na działalność Wójta Gminy Topólka. 

Przewodniczący Rady – Stanisław Borkowski przedstawił projekt uchwały. 

Radny Marek Linert prosił o przybliżenie treści skargi.  

Radny Piotr Kruszyna wskazał, że skarga wpłynęła na działalność wójta w związku 

z niewykonywaniem przez niego czynności nakazanych prawem polegających na zapewnieniu 

dostępu do danych przestrzennych planów zagospodarowania przestrzennego zgodnie z 

obowiązującymi przepisami prawa. Podczas posiedzenia 26 stycznia 2023 r. pracownik 

merytoryczny – Damian Lewiński zademonstrował w jaki sposób znaleźć te dane w Biuletynie 

Informacji Publicznej wobec czego komisja uznała skargę za bezzasadną, gdyż dane będące 

przedmiotem skargi są udostępnione.  

Celem uzupełnienia wójt wskazał, że wiele firm oferuje swoje usługi w zakresie obsługi gmin. 

Takie skargi mogą być pewnego rodzaju sprowokowaniem do podjęcia współpracy z daną 

firmą.  

Przewodniczący Rady dodał, ze osobą skarżącą jest osoba z poza terenu gminy. 

Przewodniczący Komisji skarg, wniosków i petycji radny Piotr Kruszyna wskazał, że 

dokumentacja związana z przedmiotową skargą znajduje się w teczce komisji. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami: „za” – 13 radnych, 

„przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę w sprawie bezzasadności 

skargi na działalność Wójta Gminy Topólka 

Uchwała Nr XLVII/293/23 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad-4. Podjęcie uchwał  

8) w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 

w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 
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Wójt Gminy – Konrad Lewandowski przedstawił projekt uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania. Radni w głosowaniu  jawnym,  głosami:  „za” – 13 

radnych, „przeciw” – nie było, „wstrzymujących się” – nie było, uchwałę podjęli.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody 

na odpłatne nabycie na własność Gminy Topólka niezabudowanej nieruchomości gruntowej 

położonej w Świerczynie. 

Uchwała Nr XLVII/294/23 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad-5. Informacja Wójta Gminy o realizacji interpelacji i wniosków zgłoszonych na poprzedniej 

sesji. 

Wójt poinformował, że na poprzedniej sesji nie złożono interpelacji, na pytania i wnioski 

udzielono odpowiedzi na bieżąco.  

 

Ad-6. Interpelacje radnych składanych na piśmie. 

  Interpelacji nie zgłoszono. 

 

Ad-7. Wolne wnioski. 

Radny Piotr Kruszyna prosił o informację czy gmina będzie składała wniosek o dotację na 

usuwanie folii rolniczej w tym roku. W odpowiedzi wójt poinformował, że gmina będzie 

składała wniosek o dofinansowanie w zakresie usuwania folii rolniczej oraz azbestu. Rolnicy 

mają kłopot z pozbyciem się folii na własną rękę więc jest to dla nich ułatwienie w pozbyciu 

się tego rodzaju odpadów, natomiast w przypadku usuwania azbestu jest ustalona graniczna 

data na usunięcie tego rodzaju pokrycia dachowego a przystąpienie do programu da możliwość 

wsparcia finansowego. 

Radny Piotr Kruszyna zwrócił się z pytaniem do Przewodniczącego Rady dotyczącym statutu 

gminy. Prosił o informację kiedy zostanie podjęta uchwała w sprawie przyjęcia statutu. 

W odpowiedzi Przewodniczący Rady poinformował, że po konsultacji z organem nadzoru 

należy w pierwszej kolejności uregulować kwestię pieczęci i flagi. Radny Piotr Kruszyna 

zapytał czy do końca kadencji ten dokument zostanie przyjęty. Przewodniczący Rady 

poinformował, że może będzie możliwe podjęcie tej uchwały w pierwszym półroczu po 

dokonaniu stosownych zmian. 

Wójt podziękował radnym za podjęcie uchwał na dzisiejszej sesji. Podziękował za pracę 

między sesjami. Podziękował również sołtysom za ich pracę na rzecz społeczności lokalnej. 

Przewodniczący Rady prosił Wójta o zwrócenie się do sądu o ponaglenie w sprawie 

rozstrzygnięcia w kwestii sporu dotyczącego drogi gminnej w Świerczynie.  Wójt wskazał, że 

droga gminna będąca kwestią sporu jest własnością gminy z uwagi na zapis dotyczący 

własności w ewidencji gruntów oraz wynika to z księgi wieczystej gdzie Gmina Topólka 

figuruje jako właściciel.  Zostaną podjęte działania techniczne związane z wykonaniem prawa 

własności na gruncie. 

Radny Piotr Kruszyna zwrócił się z pytaniem do Wójta czy zamierza wystąpić na drogę sądową 

z mieszkanką, która w czasie przystąpienia do prac przebudowy drogi utrudniała prace 
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twierdząc, że droga gminna jest jej własnością co spowodowało straty w postaci cofnięcia 

dofinansowania. 

Wójt wskazał, że nie wyklucza podjęcia kroków prawnych w celu dochodzenia roszczeń z tego 

tytułu. 

Radny Tadeusz Piekarski zwrócił się z pytaniem do Wójta czy planuje przeszkolenie 

pracownika, w celu pomocy mieszkańcom przy wypełnianiu wniosków o dotację przy 

wymianie pieców. 

Wójt poinformował, że pracownicy starają się pomagać mieszkańcom zarówno w kwestii 

związanej z naszą gminą ale również w innych sprawach, które mają w innych instytucjach.  

 

Ad-8. Zakończenie obrad. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady oświadczył – zamykam       

XLVII Sesję Rady Gminy – dziękuję państwu.  

Sesja zakończyła się o godzinie 1145. 

Zapis  Sesji  dostępny na stronie Biuletynu Informacji Publicznych Gminy Topólka pod 

hasłem „Transmisje Sesji Rady”.   

Na tym protokół zakończono.  

Protokolant: Ewelina Waszak 

 

Przewodniczący Rady Gminy Topólka 

Stanisław Borkowski 

 


